
 

ZÁPIS Č. 1 / 2008(192) 
ZE ZASEDÁNÍ  AKADEMICKÉHO SENÁTU  VUT  KONANÉHO DNE  15. LEDNA  2008   

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ  
 
 
Přítomni: viz prezenční listina (celkem 18 členů AS VUT) 
Omluveni: Vávrová/FCH, Kvíčala/FaVU, Donthová/FP  
 Dle skrutátorů je záznam o odchodu v 11:15 hod. – PhDr. Spoustová 
Hosté: rektor Rais, prorektoři Jura, Fiala, Nový, Kotoul, Švec, kvestor Kotek,  
 tisková mluvčí Vanýsková, doc. Münsterová, Dr. Lepková/CESA, stu-

dent M. Hrubý/FAST 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 

1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT č. 11/2007 
4. Informace rektora, prorektorů, kvestora a tiskové mluvčí 
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
6. Předložení Dodatku č. 1 ke Stipendijnímu řádu VUT v Brně 
7. Legislativní záležitosti: 

 Novela Statutu VUT v Brně 
 Projednávání vnitřních předpisů Fakulty chemické  
 Předložení vnitřních předpisů Fakulty architektury 
 Volby do akademických senátů fakult VUT 
 Příprava voleb do AS VUT   

8. Ekonomické  záležitosti 
 Pravidla rozdělení příspěvků a dotace na rok 2008 
 Podněty z jednání Správní rady VUT 
  Směrnice a metodické pokyny kvestora VUT 
    Informace z jednání Stavební a dislokační komise 

9. Pedagogické záležitosti 
10. Různé 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 
 
1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ  A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

Jednání zahájil předseda AS VUT doc. Dalík v 9:10 hod. Přivítal rektora Raise, prorektory, kvestora, 
všechny hosty i přítomné senátory. Do funkce skrutátorů navrhl Ing. Roupce a Ing. Škapu. 

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory Ing. Roupce a Ing. Škapu. 
Hlasování:  pro –  15 hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 2  hlasy. 

UAS 1. 
AS VUT schvaluje jako skrutátory Ing. Roupce a Ing. Škapu. 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ 

Program zasedání byl schválen.  
Hlasování:  pro – 17 hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
3.  SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 11/2007 

Na  zasedání AS VUT  č. 11/2007 projevila PhDr. Spoustová zájem o zveřejnění konkrétních personál-
ních dopadů prováděné restrukturalizace rektorátu na www stránkách, včetně informací o odchodu někte-
rých pracovníků a odvolala se přitom na blíže nespecifikované usnesení AS VUT. V navazující diskusi 
vyslovila řada členů AS VUT svůj názor, že AS VUT usnesení tohoto druhu nepřijal. Vedení VUT ná-



sledně informovalo, že dle požadavku AS VUT bylo personální obsazení všech oddělení rektorátu, uve-
dené na www stránkách VUT, aktualizováno, takže požadavek AS VUT je vedením VUT splněn. Předse-
da AS slíbil PhDr. Spoustové, že prozkoumá všechna usnesení AS VUT k této problematice a bude ji 
o výsledku informovat. To provedl e-mailem dne 3. 1. 2008, kde uvedl toto usnesení AS VUT UAS 12 ze 
dne 16. 10. 2007: "AS VUT žádá vedení VUT, aby na www stránkách VUT byla zveřejněna aktuální or-
ganizační struktura oddělení rektorátu, včetně personálního složení." Usnesení k požadavku PhDr. 
Spoustové nebylo ani navrženo, ani přijato. 

Na dnešním zasedání PhDr. Spoustová s odvoláním se na výše uvedený dotaz z minulého zasedání AS 
VUT požadovala, aby AS VUT byl seznámen s nárůstem počtu zaměstnanců rektorátu po jeho restruktu-
ralizaci. V následující diskusi vystoupili PhDr. Spoustová, Ing. Hanušová, doc. Dalík, doc. Münsterová, 
RNDr. Popela, rektor Rais a kvestor Kotek. Ing. Hanušová upozornila, že provedená restrukturalizace 
vyplývá z dřívějších interních i externích analýz a následných dokumentů projednávaných a schvalova-
ných Akademickým senátem VUT v uplynulém roce, z čehož vyplynulo jak rušení a redukce některých 
oddělení, tak i rozvoj jiných a založení nových a poukázala na zápisy obsahující související usnesení 
z jednání AS VUT, který restrukturalizaci schválil. Rektor Rais zdůraznil, že jen část nákladů na nová 
pracovní místa vzniklá restrukturalizací rektorátu jde na vrub rozpočtu VUT, neboť významná část nákla-
dů je čerpána z projektů. Kvestor upozornil, že na základě dohody s fakultami a tajemníky byly některé 
činnosti centralizovány s cílem jejich zefektivnění. Rovněž činnost Správního odboru Rektorátu musela 
být posílena na základě požadavků AS VUT a v souvislosti s novelou VŠ zákona.  

Doc. Münsterová v diskusi odůvodnila posílení např. marketingu, řízení kvality a vznik nových pracov-
ních míst na Rektorátě v návaznosti na externí hodnocení VUT komisí expertů EUA a na vypracované 
zprávy zahraničních expertů zabývajících se průzkumem na českých VŠ – zpráva OECD, ve vztahu 
k BK, pak komuniké ze zasedání ministrů v Bergenu (2007) a s ohledem na výsledky řešení mezinárodní-
ho ESMU Benchmarking projektu. Ze závěrů těchto analýz vyplynula nutnost vytvoření těchto nových 
pracovních pozic zejména v marketingové a v dalších uvedených oblastech.  

RNDr. Popela v souvislosti s přípravou rozpočtu upozornil, že klíčové je zejména naplnit očekávání vzta-
žená k efektivnosti a průhlednosti vynaložených prostředků na všech úrovních řízení.  

V závěru rektor uvedl, že bude vytvořen přehled o nárůstu počtu pracovníků na pracovištích rektorátu 
v důsledku restrukturalizace, financovaných z příspěvku rozpočtu VUT dle ukazatele A+B*.  

Vzhledem k tomu, že další připomínka k zápisu z minulého zasedání nebyla vznesena, hlasoval AS VUT 
o jeho schválení.  

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 11/2007 konaného dne 11. prosince 2007. 
Hlasování:  pro – 18  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Předseda AS připomenul usnesení UAS 16 ze zasedání č. 11/2007 požadující, aby členové AS VUT nabí-
zeli AS svých fakult návštěvu kvestora na jejich zasedáních za účelem zlepšení informovanosti fakult 
o VUT. Členové AS informovali o pozitivních ohlasech na tyto nabídky z AS FEKT a AS FIT. 
 

UAS 2. 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 11/2007 konaného dne 11. prosince 2007. 
 
4.  INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ, KVESTORA A TISKOVÉ MLUVČÍ 

 Rektor Rais 
 Dne 8. 1. 2008 předal rektor  doc. Ing. Jaroslavu Zendulkovi, CSc. jmenovací dekret děkana Fakulty 

informačních technologií VUT v Brně pro období od 16. ledna 2008 do 15. ledna 2012 a poděkoval 
odcházejícímu děkanovi FIT prof. Ing. Tomáši Hruškovi, CSc. za jeho 6-ti letou činnost v čele fakulty 
a za konstruktivní přístup fakulty k VUT;  

 dne 14. 1. 2008 v 16 hodin se na FP uskutečnila přednáška profesora Jana Švejnara na téma „Rozvoj 
lidského kapitálu“; významnou a závažnou částí přednášky byla kvalita VŠ; 

 CEITEC: bylo definitivně rozhodnuto, že Brno se bude ucházet o 2 velké projekty, AV není ochotna 
stáhnout samostatný projekt SYNCHROTRON; VUT a MU berou na vědomí, že projekt AV je kon-

 2



kurenční, což ovšem znamená změnu přístupu k AV jako celku; 15. 1. 2008 ve 12 hodin bude na MU 
zahájeno jednání dozorčí rady CEITEC; 

 dne 14. 1. 2008 se uskutečnilo jednání s ředitelem ICV Ing. Bejčkem o procesu předkládání  a schva-
lování malých a středních  projektů na VUT; tyto projekty budou před odesláním na MŠMT předlo-
ženy k vyjádření AS VUT; 

 závěrem roku 2007 proběhla řada jednání o zajištění výstavby VUT na Akademickém náměstí 
a zejména o zahájení výstavby Technická 10. V současné době je očekávána registrace této stavby 
Ministerstvem financí; 

 ÚIA předal rektorovi zprávu o provedení vnitřního auditu na FEKT při zadávání veřejných zakázek 
a dodržování § 6 a souvisejících ustanovení zákona č. 137/2006 Sb. o veřejných zakázkách. Ze strany 
FEKT byly zjištěny určité nedostatky.                               

 
 prorektor Švec 

 CVIS dokončil technickou přípravu k vydávání česko-anglických diplomů a pokračuje v doladění 
vysvědčení pro doktorské studijní programy; s účinností od 1. 1. 2008 budou všichni absolventi stu-
dijních programů VUT dostávat diplomy v česko-anglické verzi; 

 k problematice organizace mezifakultní výuky z pedagogického hlediska bude v únoru uspořádán 
workshop za účasti příslušných odpovědných proděkanů fakult VUT.  

 
 prorektor Nový 

 Dne 9. 1. 2008 projednala Rada pro dislokace a investiční výstavbu korekce stavebních programů 
součástí VUT pro lokalitu „Akademické náměstí“. Dne 15. 1. 2008 bude zahájeno zpracování studie 
na využití Akademického náměstí. Zůstává otevřena otázka počtu ateliérů na FaVU, konečné rozhod-
nutí bude předmětem jednání vedení VUT; 

 RR č. 1/2008 byla jmenována Dozorčí rada KaM, pan prorektor z pověření rektora svolá první schůzi 
DR na 29. 1. 2008, 14:00 hod., kde dle JŘ proběhne volba předsedy a DR začne fungovat. 

 
 prorektor Jura 

 Na základě úkolu z jednání KR se dne 9. 1. 2008 na FAST uskutečnila schůzka pracovníků CVIS  
s IT pracovníky FAST a s několika referentkami PVO FAST. Cílem bylo najít společné a rozdílné 
momenty obou IS. Doc. Macur prezentoval moduly IS FAST. Během diskuse vznikly některé  poža-
davky ze strany FAST (potřeba doplnit el. přihlášku FAST – je připravováno, referentka Kohoutová 
požaduje další školení na modul Poplatky). Doc. Macur byl požádán o dodání stručného písemného 
materiálu o modulech IS FAST (dodal s sobotu 12.1.) 
Další schůzka proběhne na CVIS dne 24. 1. 2008 ve 13 hodin. Proděkan FAST Chobola požádal  
o další školení na modul VaV – bude realizováno. Předchozí školení vedlo podle proděkana Choboly 
ke značnému nárůstu bodového hodnocení VaV na FAST.  

 V nakladatelství VUTIUM vyšla kniha „Klíč k úspěšnému studiu nejen na vysoké škole“. Skladová 
cena je 368,- Kč, předběžně zvažovaná minimální prodejní cena je 375,- Kč. Dále informoval 
o změnách v Ediční radě VUTIUM. Na členství abdikoval ředitel MZK doc. Kubíček a vyřazen byl 
i dr. Grygar. Zástupci AS VUT RNDr. Krupková a doc. Kvíčala byli přeřazeni do příslušných odbor-
ných sekcí ediční rady. V diskusi bylo doporučeno zvážit využití publikace také pro studenty doktor-
ského studia a pro pedagogické pracovníky. 
RNDr. Popela doporučil, aby na začátku roku 2008 byla maximálně usnadněna dostupnost software 
pro zaměstnance a studenty VUT, protože licence z roku 2007 vypršely a jejich již zakoupené aktua-
lizace nejsou uživatelům z VUT dostupné.  

 
 prorektor Kotoul 

 Dne 24. 1. 2008 se uskuteční schůzka k OP VaVpI (k předkládání a navrhování projektů) za přítom-
nosti Ing. Komárka a Dr. Markse; 

 dne 11. 1. 2008 schválila Rada pro výzkum a vývoj dokument Východiska reformy financování VaV. 
Jeden z principů reformy – podpora excelence a kvalitního výzkumu, vývoje a inovací a přenesení 
rozhodování o tom, jaké cesty k dosažení nejlepších výsledků zvolit, z ministerstev na organizace – 
bude znamenat zásahy do systému řízení VŠ; 

 prorektor Kotoul podal stručnou informaci o údajích vložených do IS Apollo pro RIV 2007: 
podle posledních údajů cca 213 pracovníků VUT vykázalo pro RIV 2007 publikace, jejichž hodnota 
je větší nebo rovna 2. Podle Metodiky 2007, 2 body odpovídají článku v neimpaktovaném časopise 
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v jiném jazyce než čeština nebo slovenština; z těchto 213 pracovníků je cca 103 profesorů a docentů. 
Celkový počet docentů a profesorů na VUT je cca 360, z nich asi 50 zastává manažerské pozice pro-
děkana, prorektora, rektora. I po odečtení těchto 50 pracovníků platí, že jen necelá třetina docentů 
a profesorů dosáhla, či překročila bodovou hodnotu 2. Počet pracovníků, kteří v publikační činnosti 
překročili bodovou hodnotu 20 (odpovídá článku v impaktovaném časopise s impakt faktorem na 
úrovni mediánu oboru) je cca 27. Z tohoto počtu je 19 profesorů a docentů. V technologické kategorii 
vykázalo nenulový výstup 68 pracovníků. Z nich cca 14 vykázalo výstup větší nebo roven 25, tj. např. 
prototyp apod. Je nutné poznamenat, že pracovníci, kteří vykázali výsledky v technologické kategorii 
netvoří množinu disjunktní s množinou pracovníků v publikační kategorii. Uvedené hodnoty nezahr-
nují výstupy typu autorizovaný software a funkční vzorek a týkají se jen pracovníků s úvazkem 50 % 
nebo vyšším. 

 
 prorektor Fiala 

 Uskutečnila se schůzka se zástupci společnosti Hewlet Packard, která má zájem o absolventy VUT 
(FIT a FP);  

 další schůzka se uskutečnila se zástupci společnosti Freudenberg (výrobce nejrůznějších těsnících 
prvků), která má rovněž zájem o absolventy VUT (FSI);  

 dále informoval o: 
 neudělení centralizovaného rozvojového projektu BCES a jeho důsledcích pro VUT;  
 nabídce Číny na 100 stipendií pro studenty ze zemí EU; 
 nástupu Ing. Kateřiny Koudelkové do Útvaru vnějších vztahů, která bude zodpovědná za veletrhy 

Gaudeamus a marketingové aktivity související s absolventy VUT. 
 

 kvestor Kotek 
 Koncem roku 2007 byla ze strany firmy Lambda podána na VUT žaloba z důvodu neuskutečněného 

nákupu investičního zařízení, které dle stanoviska vedení této firmy objednal ředitel jistého ústavu 
FCH; v návaznosti na tuto žalobu bude v nejbližších dnech podána ze strany VUT na uvedeného bý-
valého ředitele tohoto ústavu FCH žaloba pro náhradu škody odpovídající částce, o kterou je VUT ža-
lováno uváděnou firmou (jde o částku přesahující 400 tis. Kč); 

 student FIT, který u státní závěrečné zkoušky neuspěl ani v opravném termínu, podal žaloba vůči 
VUT a současně požádal o další opravný termín. Svůj požadavek zdůvodnil odvoláním se na směrnici 
děkana FIT a na Studijní a zkušení řád VUT, v jehož článku 12 jsou u zkoušky z předmětu uvedeny 2 
opravné termíny; 

 VUT podalo žalobu vůči pojišťovně Kooperativa ve věci uznání pracovního úrazu profesora I. Mez-
níka/FP. Pojišťovna tento úraz odmítla kvalifikovat jako pracovní; z důvodu opatrnosti se připravuje i 
žaloba na bývalého pracovníka BOZP Re, který byl odpovědný za kvalifikování a určování pracov-
ních úrazů, na úhradu škody, která VUT vznikne v případě neúspěchu na překvalifikaci úrazu jmeno-
vaného profesora soudem na pracovní úraz; 

 kvestor informoval o nedostatcích zjištěných finančními kontrolami provedenými dle zákona 
č. 320/2001 Sb. a dle Směrnice kvestora č. 62/2004: Prováděcí předpis k zajištění finanční kontroly 
na VUT v Brně. Kvestor uvedl případy nedostatků zjištěných kontrolami GAČR, které vedly 
k vracení finančních částek GAČR z rozpočtu VUT na úkor výnosů doplňkové činnosti, a tedy na 
úkor jak mzdových, tak neinvestičních prostředků.  
Následovala diskuse členů AS VUT týkající se celkového objemu vracených prostředků, výčtu po-
chybení, vyčíslení finančního dopadu na jednotlivé fakulty, uvedení nejčastějších chyb a dále způso-
bu informování akademické obce VUT o problémech, které v této souvislostí existují. V závěru dis-
kuse se členové AS VUT shodli na tom, že jednání o problematice kontrol, včetně hodnocení jejich 
ekonomického dopadu na jednotlivé fakulty VUT, bude předmětem jednání EK AS VUT s kvestorem 
VUT za účelem dohody o způsobu a rozsahu zveřejnění výsledků těchto kontrol.  

 
 tisková mluvčí Vanýsková 

 Připravuje se rámcová osnova MŠMT pro zpracování Výroční zprávy o činnosti  a hospodaření VUT 
v Brně za r. 2007; 

 je zpracována zpráva o dotazníkovém šetření Uplatnění absolventů VUT z r. 2006 v praxi – autoři 
manželé Šeďovi – uvedena na adrese: http://www.lli.vutbr.cz/pruzkum-uplatneni-absolventu-2008-
rok-2006 . PhDr. Vanýsková připravuje tiskovou konferenci k tomuto šetření;  

 dne 9. 1. 2008 se konala tisková konference na téma „Rozpoznávání lidské řeči“ (FIT). 
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5. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 

Doc. Münsterová sdělila, že zasedání Předsednictva RVŠ se bude konat ve čtvrtek 17. 1. 2008 s těmito 
body programu: Zprávy z užšího předsednictva; Vystoupení hostů; Analýza hodnocení výzkumu a vývoje 
(doc. Ježek, doc. Tremlová); Příprava Bílé knihy terciárního vzdělávání (prof. Haasz, doc. Ježek), Schvá-
lení člena (místopředsedy) Výboru Fondu rozvoje vysokých škol (prof. Kůs), Zprávy ze Studentské ko-
mory Rady VŠ (V. Vozník). Doc. Münsterová doporučila účast zástupců AS VUT na tomto předsednic-
tvu (zúčastní se RNDr. Krupková).  

Dále doc. Münsterová sdělila, že ve dnech 23. 1. – 24. 1. 2008 se koná 9. seminář Hodnocení kvality VŠ 
na UJEP v Ústí n. Labem, pořádaný ve spolupráci RVŠ, MŠMT a UJEP; z VUT je přihlášeno 10 účastní-
ků.  

RNDr. Popela informoval o dvou materiálech zpracovaných doc. Ježkem, které jsou předloženy jako ma-
teriály k projednání v Předsednictvu RVŠ dne 17. 1. 2008 – Analýza, hodnocení a reforma oblasti vý-
zkumu, vývoje a inovací a Bílá kniha terciárního vzdělávání – stav přípravy a otevřené otázky. Oba do-
kumenty jsou uvedeny na www stránkách:  http://www.radavs.cz/index.php?oblast=15 . 

Doc. Dalík připomněl usnesení UAS 4 z minulého zasedání AS VUT, týkající se materiálu Financování 
uměleckých studijních programů zpracovaného Pracovní komisí RVŠ pro umělecké vysoké školy.   
 

6.  PŘEDLOŽENÍ DODATKU Č. 1 KE STIPENDIJNÍMU ŘÁDU VUT V BRNĚ 
 
Dodatek č. 1 ke Stipendijnímu řádu VUT v Brně byl členům AS VUT rozeslán dne 7. 1. 2008 E-mailem. 
Prorektor Švec úvodem zdůvodnil předložení dodatku. V prosinci 2007 vstoupila v platnost novela záko-
na o státní sociální podpoře a novela zákona o VŠ, které ustanovují jiné postupy pro přiznávání přídavků 
na děti; předložený dodatek přebírá v článku 12 formulace ze zákona. AS VUT předložený dodatek vzal 
na vědomí a konstatoval, že bude projednán a schválen na příštím zasedání.  
 

7.  LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 

 Novela Statutu VUT v Brně 

Návrh novely Statutu VUT v Brně byl AS VUT předložen dne 7. 1. 2008 (rozeslán e-mailem), LK AS 
VUT na svém zasedání dne 8. 1. 2008 proto tento vnitřní předpis ještě neprojednávala. V dokumentu jsou 
opravena všechna ustanovení týkající se zřízení vysokoškolského ústavu (ÚSI) a je také navržen nový způ-
sob začlenění akademických pracovníků ÚSI a nefakultních součástí VUT k akademickým obcím. Doc. 
Lhotáková vyzvala členy AS VUT, aby zaslali své připomínky na adresu cardova@ro.vutbr.cz nejpozději 
do 4. 2. 2008 tak, aby mohly být projednány na LK AS VUT dne 5. 2. 2008.  
 

 Projednávání vnitřních předpisů Fakulty chemické  

Legislativní komise AS VUT dne 8. 1. 2008 projednala předložený Statut FCH a platný Volební a jednací 
řád AS FCH, který FCH nepovažuje za potřebné měnit. Správní odbor Rektorátu však doporučil úpravu 
tohoto předpisu v návaznosti na navrhované změny ve Statutu FCH. Členové LK poukázali na vzniklé 
nesrovnalosti, které byly způsobeny zrušením některých ustanovení ve Statutu FCH a doporučili je doplnit. 
Dále doporučili provést kontrolu celého Volebního a jednacího řádu AS FCH. Oba dokumenty s barevně 
vyznačenými připomínkami LK AS VUT i Správního odboru Re byly rozeslány všem členům AS VUT e-
mailem dne 11. 1. 2008. Vzhledem k závažnosti připomínek členové AS na základě vyjádření LK AS VUT 
doporučili oba předpisy vrátit AS FCH k vyřešení těchto připomínek a vrácení upravených předpisů ke 
konečnému schválení AS VUT. 
 

 Předložení vnitřních předpisů Fakulty architektury 

Nová znění Statutu FA a Volebního a jednacího řádu AS FA a Jednacího řádu VR FA byla členům AS 
VUT rozeslána e-mailem dne 19. 12. 2007 ve formátu pdf a dne 7. 1. 2008 ve Wordu. Členové LK AS 
VUT konstatovali, že je třeba, aby FA, stejně jako všechny fakulty VUT, předložila dokumenty ve Wordu 
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s barevně vyznačenými změnami. AS VUT souhlasil s tímto doporučením LK AS VUT.  
 

 Volby do akademických senátů fakult VUT 

V předloženém návrhu novely Volebního a jednacího řádu AS FA a v nenovelizovaném platném znění 
Volebního a jednacího řádu AS FCH předepisují ustanovení týkající se voleb do AS fakult jeden volební 
obvod, tj. společné volby studentů i učitelů do obou komor AS.  

Doc. Lhotáková informovala členy AS o jednání LK AS VUT dne 8. 1. 2008 v této záležitosti. Jako hosté 
se zúčastnili RNDr. V. Krupková z FEKT a Ing. arch. Mohelník z FA, kteří podali informace o činnosti 
AS na svých fakultách a o přípravě novely fakultních vnitřních předpisů. Zasedání LK se rovněž zúčastni-
la Mgr. Pavlíková ze Správního odboru Rektorátu, která na základě dotazů členů komise sdělila svůj ná-
zor k některým legislativním problémům. V souvislosti s předloženými vnitřními předpisy FA se násled-
ně uskutečnila dlouhá a obsáhlá diskuse všech účastníků zasedání LK týkající se předloženého Volebního 
a jednacího řádu AS FA, definujícího, že akademická obec FA tvoří jeden volební obvod. Diskuse LK  se 
týkala také Volebního a jednacího řádu AS FCH, který AS Fakulty chemické dosud nenovelizoval. 
RNDr. Krupková sdělila členům LK, že na FEKT se v souvislosti s nadcházejícími volbami do AS FEKT 
připravuje novela Volebního a jednacího řádu AS FEKT, ve kterém se uvažuje o zdokonalení způsobu 
volby přepočítáváním hlasů (vážené průměry). Zřízením jednoho volebního obvodu není porušen zákon a 
na FEKT se tento způsob, který je založený na strukturované kandidátní listině (zastoupení všech ústavů 
fakulty), osvědčil. Dále RNDr. Krupková uvedla, že jestliže však legislativní komise a AS VUT na zákla-
dě převažujících zkušeností z voleb do AS fakult dojde k závěru, že by volby měly být pro obě komory 
oddělené, je to důvod a argument, který považuje za závažný k prosazení jednotnosti voleb do AS na 
VUT. Členové LK konstatovali, že v minulosti fakulty VUT považovaly příslušné ustanovení zákona za 
chybné, snažily se vyřešit tuto záležitost různými způsoby a požadovaly oddělené volby do AS fakult. 
Novela zákona byla provedena na základě jejich požadavku na sjednocení s volbami do celoškolských 
AS. Na základě většiny svých zkušeností z fakult se v závěru LK AS VUT shodla na tom, že znovu dopo-
ručí AS VUT přijmout usnesení, které vyzve AS fakult ke sjednocení způsobu voleb do akademických 
senátů fakult s volbami do Akademického senátu VUT, tj. ke zřízení dvou volebních obvodů, z nichž 
jeden budou tvořit akademičtí pracovníci a jeden studenti a volby budou probíhat ve volebních obvodech 
nezávisle.  

Po této informaci doc. Lhotákové následovala diskuse, ve které vystoupili zejména RNDr. Popela, Ing. 
Hanušová, P. Dub a doc. Dalík. Většina členů AS VUT podpořila tento názor Ing. Hanušové: Má-li každá 
fakulta jiná pravidla pro volby do AS, nejsou pro volby do akademických senátů fakult a AS VUT v rámci 
jedné vysoké školy vytvořeny stejné podmínky, a tím je popřen princip demokracie. AS VUT má proto 
právo poukázat na tuto nerovnost jako na porušení demokratického přístupu. Jestliže akademická obec čtyř 
fakult upřednostňuje společné volby do obou komor svých AS, mohou se členové AS z ostatních fakult 
právem dotazovat, proč tyto fakulty, přestože byl novelizován zákon, vytvářejí odlišné podmínky v rámci 
jedné vysoké školy. Zejména, když novela VŠ zákona záměrně odstranila důvody dřívější interpretace 
MŠMT, žádající vytvoření jednoho volebního obvodu ve volbách do AS fakult, odstraněním požadavku 
„rovnosti voleb pro akademickou obec fakulty“. Podle diskusí navrhovatelů novely k této její části měly 
být vytvořeny podmínky pro to, aby při volbách do AS fakult stejně jako při volbách do AS VŠ probíhaly 
volby v oddělených obvodech, tj. aby akademičtí pracovníci volili své zástupce do komory akademických 
pracovníků a studenti své zástupce do komory studentské.  

Diskuse byla ukončena formulací následujícího návrhu usnesení.  

Návrh usnesení: 
AS VUT žádá akademické senáty fakult, aby respektovaly požadavek Akademického senátu VUT, aby 
volby do akademických senátů fakult probíhaly stejně jako volby do AS VUT, tzn. ve dvou volebních ob-
vodech, z nichž jeden tvoří akademičtí pracovníci a jeden studenti, a odpovídajícím způsobem upravily 
svoje volební a jednací řády.   
Hlasování: pro – 16 hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 

 Příprava voleb do AS VUT   

LK AS VUT dne 8. 1. 2008 projednala některé zásady pro časový harmonogram voleb do AS VUT v roce 
2008. Doc. Lhotáková na základě tohoto jednání zpracovala předběžný návrh časového harmonogramu 
voleb, který členové LK obdrželi k vyjádření a k dalšímu projednání. Návrh harmonogramu byl zpraco-
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ván ve dvou variantách a bude upřesněn na příštím zasedání LK dne 5. 2. 2008. Harmonogram musí ak-
ceptovat splnění podmínky, že ustavujícího zasedání AS VUT se bude konat do 7 dnů po ukončení funkč-
ního období odstupujícího AS VUT. Doc. Lhotáková požádala členy AS VUT, aby prověřili, do kdy na 
fakultách probíhají zápisy studentů ke studiu.  
 
UAS 3 
AS VUT žádá akademické senáty fakult, aby respektovaly požadavek Akademického senátu VUT, aby 
volby do akademických senátů fakult probíhaly stejně jako volby do AS VUT, tzn. ve dvou volebních ob-
vodech, z nichž jeden tvoří akademičtí pracovníci a jeden studenti, a odpovídajícím způsobem upravily 
svoje volební a jednací řády.   
 

8. EKONOMICKÉ  ZÁLEŽITOSTI 
 

 Pravidla rozdělení příspěvků a dotace na rok 2008 

Pravidla rozdělení příspěvků a dotace na r. 2008 byla rozeslána všem členům AS VUT E-mailem dne 
18. 12. 2007. EK AS VUT se na svém zasedání před zasedáním AS shodla na názoru, že s ohledem na do-
savadní nejasnosti ve financování vysokých škol projedná pravidla až po vyhodnocení nových informací 
z úrovně MŠMT v lednu 2008.  

 Podněty z jednání Správní rady VUT 

Na zasedání Správní rady VUT dne 12. 11. 2007 bylo přijato usnesení týkající se odprodeje zbytného ma-
jetku VUT a usnesení o úvěrování plánovaných investičních akcí v letech 2008 až 2011. Ekonomická ko-
mise ve věci podnětů Správní rady VUT upozornila, že bude žádat doplňující informace včetně možných 
dopadů na rozpočet VUT v delším časovém horizontu. 

 Směrnice a metodické pokyny kvestora VUT 

Dle čl. 6 odst. 5 Statutu VUT v Brně předložil kvestor AS VUT k vyjádření tyto směrnice kvestora: 
 Poskytování cestovních náhrad zaměstnancům VUT v Brně (č. 1/2007) 
 Užití sociálního fondu na VUT v Brně 
 Tvorba a zúčtování opravných položek a rezerv na VUT v Brně od roku 2006  (č. 3/2006) 
 Tvorba a čerpání fondů na VUT v Brně od roku 2006  (č. 2/2006)  

a 9 metodických pokynů kvestora. Předseda AS VUT doc. Dalík požádal členy EK AS VUT o zaujetí 
stanoviska ke směrnicím kvestora č. 3/2006 a 2/2006 a o doporučení, jakým způsobem by se AS VUT 
měl zabývat předloženými metodickými pokyny kvestora.  
 

 Informace z jednání Rady pro dislokaci a investiční výstavbu 

RNDr. Popela informoval o diskusi EK AS VUT před zasedáním AS týkající se jednání Rady pro dislo-
kaci a investiční výstavbu. RNDr. Popela uvedl, že podle sdělení členů Rady pro dislokaci a investiční 
výstavbu byly diskutovány zejména předpokládané rozpočtové dopady odhadovaných provozních nákla-
dů na některé fakulty a problematika celoškolsky využitelných prostor (aula pro více fakult VUT 
v lokalitě Akademické náměstí). EK se dále zajímala o termíny následujících nutných kroků a bude je 
brát v úvahu při projednávání rozpočtu VUT.  

Kvestor Kotek podal upřesňující výklad o terminologii stavebního programu a plánu investic a dále in-
formoval o připravované výstavbě nových objektů FA a FaVU. V této souvislosti hovořil o výstavbě 
v lokalitě PPV, která se jeví být finančně výrazně méně náročná (cca  o 100 mil. Kč), než výstavba 
v lokalitě Akademického náměstí. Proto kvestor sdělil, že bude požadovat, aby AS VUT předložené vari-
anty schválil. Předpokládá, že podklady pro jejich projednání  v AS VUT budou připraveny v druhé po-
lovině ledna.  

Navazující diskuse členů AS se týkala zejména výhledových počtů studentů, předpokládaného poklesu 
demografické křivky, snížení počtu kontaktních výukových hodin, distančního studia a CŽV. Bylo kon-
statováno, že k rozhodnutí, které bude kvestor požadovat, nemá AS VUT relevantní informace.  
 

9. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

RNDr. Krupková v kontextu s předloženým Dodatkem č. 1 ke Stipendijnímu řádu VUT uvedla, že pokud 
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se jedná jen o změnu, která přesně vyplývá z novely zákona, nevyžaduje dodatek projednání v PK AS 
VUT. Pokud budou mít členové PK připomínky, mohou je poslat na adresu předsedkyně komise – 
krupkova@feec.vutbr.cz.   
 

10. RŮZNÉ 

 RNDr. Popela upozornil na dokument „Východiska reformy výzkumu, vývoje a inovací v ČR“, který 
byl projednán Radou pro výzkum a vývoj. Tento dokument kromě podrobné a zajímavé SWOT ana-
lýzy obsahuje další závažná sdělení, ze kterých lze v souvislosti s dále publikovanými názory 
z MŠMT (viz článek Lenky Zlámalové ze dne 9. 1. 2008 v LN) vyvodit, že existují zřetelné snahy 
nahradit rozhodování samosprávných akademických senátů rozhodováním externích správních rad. 
Zároveň zatím není vytvořen systém průhledného výběru členů těchto rad ani není stanoven jejich 
podíl na zodpovědnosti za případné škody způsobené VŠ jejich působením. Je zřejmé, že i proces vý-
běru rektora a děkanů volbou by pak mohl být snadno nahrazen jejich jmenováním pod politickým 
vlivem. Dosavadní samosprávné řízení VŠ na jedné straně zpomaluje rozhodovací procesy, ale jejich 
interní účastníci jsou plně zainteresováni na dlouhodobém úspěchu školy jako instituce, se kterou spo-
jili svůj odborný život, a proto svým rozhodováním tíhnou ke snižování rizik katastrofálních dopadů 
na VŠ. Příslušný návrh má být předložen vládě do 31. 3. 2008. Lze tedy s velkou pravděpodobností 
očekávat provedení řady závažných změn. Dokument je uveden na www stránkách Výzkum a vývoj 
v ČR: http://www.vyzkum.cz/FrontClanek.aspx?idsekce=331234. V uvedené zprávě jsou návrhu na 
změny v řízení VŠ věnovány odstavce:  2.5.2., 2.5.3. a 2.5.3.2. – www:  
http://www.vyzkum.cz/storage/att/2645532A06B55C5D76B06549942F0C58/V%c3%bdchodiska%2
0Reformy%20syst%c3%a9mu%20VaVaI%20v%20%c4%8cR.pdf
RNDr. Popela otevřel diskusi ke zvážení návrhu přijmout usnesení požadující, aby nebyla omezována 
akademická samospráva VŠ a aby byly zachovány a posíleny demokratické principy řízení VŠ bez 
možností politického ovlivňování. V diskusi, které se zúčastnili zejména doc. Münsterová, Ing. Hanu-
šová, doc. Dalík, RNDr. Popela a Ing. Roupec zazněly následující připomínky a dotazy:  

 projevuje se snaha o prosazení politických vlivů do oblasti řízení vysokých škol; 
 kdo bude odpovědný za složení správní rady, kdo ji bude navrhovat, kdo jmenovat, komu se 

správní rada bude odpovídat a jak se budou externí členové grémií podílejících se na řízení VŠ 
zodpovídat za případné škody způsobené jimi řízené VŠ;  

 zapojení dalších orgánů do řízení a kontroly VŠ (správní rada, vědecká rada) vyžaduje transpa-
rentní obsazování těchto rad na základě volby; 

 správní rada se bude zabývat ekonomikou, vědecká rada vědou, kdo se bude zabývat pedagogi-
kou?  

 jaké bude existovat propojení mezi vysokými školami – spolupráce v rámci EU, je opomenuta 
vazba na mezinárodní sféru; 

 komu bude odpovědný rektor, správní rada a vědecká rada, jakým způsobem budou tyto instituce 
ustavovány a odvolávány a kým a jak bude zajištěna zodpovědnost případných externích členů 
těchto rad. 

V závěru bylo konstatováno, že neprobíhá diskuse o demokratických principech ustanovení správní 
rady a vědecké rady a byl podán návrh, aby předseda AS VUT doc. Dalík obnovil aktivitu vůči br-
něnským vysokým školám s cílem uskutečnit opět setkání předsedů akademických senátů a přijmout 
společné prohlášení. Současně byl podán návrh pověřit doc. Münsterovou a RNDr. Popelu, aby zfor-
mulovali zásadní dotazy a připomínky, které budou podkladem pro návrh stanoviska k připravova-
ným změnám ve způsobu řízení VŠ. Zpracovaný dokument bude rozeslán všem členům AS VUT 
k vyjádření a připomínkování a potom projednán a schválen na zasedání AS VUT, které se bude ko-
nat dne 29. 1. 2008.  
Návrh usnesení: 
AS VUT na základě diskuse na dnešním zasedání žádá doc. Münsterovou a RNDr. Popelu o shrnutí 
podkladů a návrh stanoviska k připravovaným změnám ve způsobu řízení VŠ a jeho zaslání členům 
AS VUT k připomínkám a ke schválení. 
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0  hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 Členové AS VUT na základě upozornění RNDr. Krupkové hlasovali o schválení níže uvedeného 
usnesení, které bylo projednáno a nebylo schváleno na minulém zasedání AS VUT. 
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Návrh usnesení: 
AS VUT doporučuje, aby rektor do prověření podmínek využívání nově vybudovaných prostor na 
Božetěchově, např. míry dodržení Pravidel pro tvorbu rozpočtu VUT atp., nepřijímal žádná rozhodnu-
tí týkající se těchto prostor. 
Hlasování:  pro – 13 hlasů; proti – 0 hlasů;  zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
UAS 4 
AS VUT na základě diskuse na dnešním zasedání žádá RNDr. Popelu a doc. Münsterovou o shrnutí 
podkladů a návrh stanoviska k připravovaným změnám ve způsobu řízení VŠ a jeho zaslání členům 
AS VUT k připomínkám a ke schválení. 
UAS 5 
AS VUT doporučuje, aby rektor do prověření podmínek využívání nově vybudovaných prostor na 
Božetěchově, např. míry dodržení Pravidel pro tvorbu rozpočtu VUT atp., nepřijímal žádná rozhodnu-
tí týkající se těchto prostor.“  
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 29. 1. 2008 od 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 

 
 
V Brně dne 25. 1. 2008 
 
 
 
 
 
 
     Petr Donth, v. r.                                                                   Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc., v. r.   
předseda SK AS VUT                                                                                          předseda AS VUT 
 
 
 
 
Zapsaly: Jarmila Cardová a Ing. Věra Tošovská 
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